

Referat af bestyrelsesmøde i Hjortshøj Landsbyforum d. 1. maj 2024 kl. 19:30

Til stede: Søren Nicholson, Henrik Woer, Diana Bennedbæk, Henrik Dreyer, Jorun Clasen Lobach og Anne Bogø Jakobsen (suppleant).

1. Valg af referent: **Jorun**
2. Godkendelse af dagsorden. **Godkendt**
3. Godkendelse af referat fra seneste møde samt fra generalforsamlingen. **Referatet fra seneste møde blev godkendt pr. mail af den afgående bestyrelse. Vedr. generalforsamlingens referat kunne alle godkende det - men det viste sig, at vi ikke var enige om, hvem der skulle skrive under på det: den gamle eller den nye bestyrelse. Jorun får det afklaret og sørger for, at det godkendte referat bliver fremsendt til banken mm.**
4. Præsentation samt konstituering af bestyrelsen, jf. vedtægternes §7, stk. 13: "Bestyrelsen konstituerer sig selv på det førstkommende bestyrelsesmøde med en formand. Dette skal ske inden for en periode af en måned efter generalforsamlingen." **Søren stiller op som formand under forudsætning af, at andre træder hjælpende til og evt. tager over i de perioder, hvor han har allermest travlt med sit arbejde mm. Henrik Woer, som har erfaring i fællesrådet fra en tidligere periode som bestyrelsesmedlem i Landsbyforum, tilbyder sig som wingman, og Jorun lover at tage sig af det administrative arbejde. Ifølge vedtægterne skal bestyrelsen ikke konstituere sig med andre roller end formandens, men for at finde selvforklarende begreber for ansvarsfordelingen i den nuværende bestyrelse vælger vi at konstituere bestyrelsen som følger: Søren Nicholson: Formand. Henrik Woer: Næstformand. Jorun Lobach: Sekretær.**
5. Forventningsafstemning: Fællesrådets rolle, arbejdsfordeling, mødefrekvens mm. **Fællesrådets rolle er nu som før at repræsentere og være talerør for alle borgere i Hjortshøj. Vi vil gerne lytte til interesser og emner, der optager folk i byen, og på den baggrund initiere og facilitere aktiviteter, der fremmer de fælles interesser. Opgaverne i bestyrelsen fordeles, således at enkelte bestyrelsesmedlemmer kan engagere sig i mærkesager, mens resten af bestyrelsen kan følge med på sidelinjen og bruge deres tid på andre opgaver. Vi regner med, at vi sætter tovholdere på de forskellige opgaver og dermed undgår, at samtlige bestyrelsesmedlemmer fx skal sætte sig grundigt ind i al mailkorrespondance mv. i forhold til et specifikt emne. I perioderne mellem bestyrelsesmøderne vil der ind imellem forekomme drøftelser af en beslutning, tiltag, mødedato og lignende på mail, og bestyrelsen er blevet enig om en svarfrist på maksimalt fem dage, hvis man gerne vil give sit besyv med. Mødefrekvensen er en gang om måneden, med pause i sommerferien og evt. omkring jul. Hertil kommer deltagelse i andre møder, fx møder, som kommunen indkalder til.**
6. Opsamling på generalforsamlingen og planer for det kommende års arbejde i fællesrådet, jf. vores årshjul (se sidste side).

- Opsamling på generalforsamlingen: Folkehusets aktivitetssal var en fortrinlig ramme for mødet, og oplægget om det overskydende vand fra de to eksperter fra hhv. Aarhus Vand og Teknik & Miljø var et godt trækplaster. Vi vil også fremover planlægge med et oplæg eller borgermøde som optakt til generalforsamlingen. Vi kunne dog godt ønske os et større fremmøde og vil arbejde for at gøre fællesrådet og dets rolle mere synligt.
 - Planer/emner for det kommende år: Vi har i øjeblikket flere store opgaver, der udspringer af kommunens initiativer, og som vi skal arbejde videre med i indeværende bestyrelsesår, herunder: Oplandspuljen, samarbejdsaftalen og helhedsplanen. Internt i bestyrelsen vil vi desuden arbejde på at opbygge et digitalt arkiv med beskrivelser af de løbende opgaver, forretningsgange, kontaktpersoner o. lign. Udadt vil vi finde nye muligheder for nå længere ud og få større synlighed i vores lokalområde samt samarbejde borgere om konkrete projekter, hvor Landsbyforum ikke behøver at være den drivende kraft, men hvor et bestyrelsesmedlem kan deltage som tovholder og forbindelsesled til kommunen eller andre relevante aktører.
 - Evt. opdatering af årshjul Ingen justeringer lige nu.
 - Vi skal sende banken (Sparekassen Kronjylland) underskrevet referat fra generalforsamlingen, og nye bestyrelsesmedlemmer skal legitimere sig hos dem. Vi fulgte linket fra banken og kunne konstatere, at hver enkelt af os skulle udfylde en blanket med informationer om foreningens formål mm., hvilket vi syntes var meget lidt hensigtsmæssigt. Vi konstaterede også, foreningen er registreret på et tidligere bestyrelsesmedlems navn og adresse og vil finde ud af, om det skal ændres til den nuværende formand eller evt. kasserer, også i CVR-registret, og om denne ændring skal foretages ved hver nye konstituering. Jorun spørger den tidligere formand til råds og beder samtidig banken om udsættelse, indtil dette er afklaret.
7. Opsamling på mødet om vand d. 10. april. Det var et meget informativt møde med et par meget velforberedte oplægsholdere. Søren har filmet mødet og lagt det ind på Landsbyforums facebookside: <https://fb.watch/rMoqSvmcm/>
 8. Deltagelse i fællesrådsseminaret i Turbinehallen d. 27. maj: Henrik Dreyer, Diana, Søren, Henrik Woer, Jorun.
 9. Nyt siden sidst/punkter til opfølgning fra sidste møde:
 - Opfølgning på møde om den nye samarbejdsaftale d. 25. april: Søren, Anne og Diana var tilmeldt. Jf. også mails fra
 - i. faellesraad@mtm.aarhus.dk vedr. Udkast til ny samarbejdsaftale, bilag til pkt. 11 af d. 26. april
 - ii. medhjertereforaarhus@gmail.com vedr. udkast til ny samarbejdsmodel af d. 19. april
 - iii. faellesraad@mtm.aarhus.dk vedr. Første udkast til samarbejdsaftale mellem fællesrådene og Aarhus Kommune af d. 17. april
 1. og i samme tråd "modsvar" fra info@baaf.dk (25. april)
 2. samt kommentar fra molleparkforening@gmail.com (26. april)
- Anne og Diana kunne berette om stor uenighed mellem arbejdsgruppen og fællesrådene. Mange af fællesrådene kunne ikke genkende deres input til aftalen

og var overraskede over nye tiltag, som tilsyneladende ikke havde været vendt med de enkelte fællesråd. Forskellene mellem fællesrådene blev meget tydelige, og der var end ikke enighed om, hvordan man skulle definere, hvem der er – eller kan komme i betragtning som – medlem af fællesrådene. Det er derfor meget lidt sandsynligt, at udkastet til samarbejdsaftalen kan vedtages i sin nuværende form. Vi ser med spænding frem til fællesrådsseminaret, hvor samarbejdsaftalen står i centrum igen.

- Fælles tiltag om cykelsti Egå-Hårup. Vi mangler initiativ og deltagelse fra fællesrådet i Hårup/Todbjerg/Mejlby (HTM). Vi har forståelse for travlhed blandt frivillige medarbejdere, men vil heller ikke stå i stampe med vores projekt af den grund. Hvis HTM forbliver tavs, vil vi foreslå fællesrådet i Gammel Egå, at vi fortsætter uden HTM. Jorun forestår som hidtil kontakten.
- Oplandspuljen. Ny dato undervejs til et møde med "playmakerne" fra kommunen. Jorun aftaler.
- Høringssvar på støjhandlingsplanen Er indsendt og kan læses her: [Forslag til Støjhandlingsplan 2024 \(Hearing deadline has passed\) | Høringsportalen - Aarhus kommune](#)
- Andet? Til orientering:
 - i. Mail fra faellesraad@mtm.aarhus.dk vedr. Aarhus Arkitekturpris 2024 - indsendelse af forslag. Mail modtaget 24. april, svarfrist 29. april. Søren Har skrevet til formanden for viruphuset og opfordret Kenneth Jegstrup og opfordret til at melde ind.
 - ii. Mail fra tnl@aarhus.dk Teknik&Miljø vedr. Udskydelse af indvielse af nyt skov- og naturområde af 25. april. Indvielsen er udskudt til efteråret, ny dato udmeldes senere på året.

10. Forberedelse af møde med Nicolaj Bang mandag d. 13. maj. Kl. 15:30. Rådmanden for Teknik og Miljø, Nicolaj Bang, har inviteret sig selv på besøg i fællesrådet. Det tager Landsbyforum gerne imod. Vi kender dog indtil videre ikke til rådmandens forventninger til mødet, så vi tager udgangspunkt i planerne for stationspladsen og gør "mødesteder" til et omdrejningspunkt for samtalen. Vi regner med at lokke rådmanden ud på en gåtur fra Østergårdsgrunden over stationspladsen til Viruphuset/biblioteket for at vise ham de mest centrale mødesteder i byen. Vi vil ved samme lejlighed vise, hvordan det nyopsatte buskur kommer til at stå i vejen for vores juletræstradition. Folk i Hjortshøj og tovholderne bag den nye Hjortshøjfilm vil gerne optage lidt undervejs. Jorun skriver til Nicolaj Bang for at diskutere planlægningen og få accept af filmeriet.

11. Mail fra byggesag@mtm.aarhus.dk vedr. Orientering vedr. Gammel Kirkevej 95, 8530 Hjortshøj, S2023-24529 Landzonetilladelse til opstilling af 48 m gittermast af d. 18. april. Sagen er blevet sendt i naboorientering hos de naboer, som Aarhus skal orientere. Desuden er den sendt til Landsbyforum. Fristen for evt. kommentarer er 2. maj, hvilket er en alt for kort frist til at vejlede stemningen i byen. Vi har derfor valgt at dele materialet på Facebook og overlade det til borgerne i Hjortshøj at tage stilling.

12. Trafik

- Henvendelse fra Jonas Svarre vedr. cyklende trafik på Skødstrupvej (mail 23. april). Søren har svaret Jonas, at vi har gang i et samarbejde om en bedre cykelforbindelse langs Mejlbyvej med fællesrådene i Gl. Egå og i Hårup/Todbjerg/Mejlby, men at vi også er opmærksomme på problematikken på Skødstrupvej. Vi inviterer til samarbejde om cykelstiinitiativerne.

13. Godkendelse af udlæg for kaffe til generalforsamlingen d. 10. april i Folkehuset: 150.- DKK. Godkendt.

14. Dato for næste møde: 29. maj hos Henrik Woer.

15. Evt.

- Landsbyforum har et fast sæde i bestyrelsen for Landsbyliv, og vi har brug for et bestyrelsesmedlem, der vil overtage efter Bjarne. Diana melder sig på banen.
- Diana vil ligeledes gerne være bestyrelsens tovholder for *Folk i Hjortshøj* og også der sørge for, at fællesrådet bliver mere synligt.
- Diana spørger, om vi har en bestyrelsesansvars/besvigelsesforsikring? Jorun undersøger nødvendigheden og nuværende dækning.
- De nye bestyrelsesmedlemmer har ikke fået vedtægterne endnu - Jorun sender.
- Diana foreslår, at vi inviterer stadsarkitekten til at tale om planerne for Hjortshøj, Det er en glimrende idé, men vi afventer lige status på helhedsplanen.
- Henrik Dreyer orienterer om arbejdet med Hjortshøjfilmen, som han er ved at lave sammen med Jes Lemming og *Folk i Hjortshøj* (og dermed i princippet under Landsbyforum). Vi kan forvente, at Henrik filmer flittigt i byen og bl.a. til mødet med rådmanden d. 13. maj. Filmen medfører ingen økonomiske forpligtelser for Landsbyforum.

Mødet sluttede kl. 22:30

Årshjul: Dagsordenspunkter til bestyrelsesmøderne samt tilbagevendende begivenheder

Januar/februar:

Regnskab foregående år

Endeligt budget indeværende år

Marts/april

Fællesrådsseminar på Rådhuset

Generalforsamling afholdes i henhold til vedtægterne i marts eller april måned med mindst to ugers varsel ved annoncering i fællesrådets blad og på hjemmesiden og/eller ved opslag i byen

Marts: *Folk i Hjortshøj*

Nye bestyrelsesmedlemmer registreres i Sparekassen Kronjylland

Ansøgning om tilskud hos kommunen

Maj/juni:

Årsmøde for fællesrådets bestyrelse og *Folk i Hjortshøjs* redaktion

Juni: *Folk i Hjortshøj*

August/september/oktober:

Visioner og overordnet strategi samt evaluering af bestyrelsens kompetencer

September: *Folk i Hjortshøj*

Oktober: Seminar med Teknik og Miljø

November/december

Udkast til næste års budget

December: *Folk i Hjortshøj*